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Zápis z jednání 

 

Zápis č. 03/2017 z jednání MK Štěpnice  
 
 

Přítomni Mgr. Martykánová, PhDr. Brázda, Mgr. Čoupek, PhD., p. Dobeš,  Bc. Dostálek, 
Mgr. Pavlicová, p. Prachman, p. Střelcová, Bc. Víchová 

Omluven -- 

Místo konání Galerie Slováckého muzea Datum a čas 13.03.2017, 16:00 – 17:45 hod. 

 

 
Program jednání: 
1. Zahájení jednání 
2. Kontrola zápisu z jednání MKŠT dne 06.02.2017 
3. Diskuze, různé 
4. Závěr 
 
 

1. Zahájení jednání 
 
Předsedkyně MK zahájila jednání v 16:00 hod., program jednání byl schválen jednohlasně.  

 
2. Kontrola zápisu z jednání MKŠT dne 06.02.2017 

 
1/2/17/ŠT – psí exkrementy – žádost o úklid veřejných ploch. Dotaz, zda se plánuje instalace 
speciálních košů se zásobníky na sáčky. 
Odpověď SMM: V letošním roce budeme situaci ve městě mapovat s tím, že bychom chtěli 
na zkoušku speciální zásobníky umístit na nejvíce frekventovaná místa. Hrozí ovšem riziko 
odcizení, stejně jak se dělo v nedávné době v jiné části města.  
V současné době si dle potřeby mohou občané, kteří mají zaplacený poplatek za psa, 
vyzvednout zdarma sáčky na psí exkrementy na pokladně města, které mohou po naplnění 
vhodit do odpadkových košů, kterých je v lokalitě Štěpnice umístěno několik. 
Povinností občanů je exkrementy po svých pejscích uklízet, nelze přenášet odpovědnost za 
úklid psích exkrementů na město.  
 
2/2/17/ŠT – údržba zahrady MŠ Štěpnická – v roce 2015 byla provedena revitalizace 
zahrady, která byla přestavěna do přírodního stylu. Údržbu musí provádět odborná firma, 
s tím souvisí zvýšené výdaje (předpoklad 30tis. Kč). Dotaz, zda je možnost na údržbu zahrad 
poskytnout městem prostředky navýšením příspěvku v rozpočtu.  
Odpověď KŠS: Zvýšená finanční náročnost údržby zahrad byla řešena, prostředky byly 
organizaci na tento účel zvýšeny, a to  Rozpočtovým opatřením města, schváleným radou 
města na jejím zasedání dne 07.02.2017. 
 
3/2/17/ŠT – doplnění laviček u dětských hřišť – např. u travnatého hřiště č. 349 (Štěpnice – 
Olšávka); zde lavička úplně chybí, děti si nemají kam odkládat věci. 
Odpověď SMM: Doplnění laviček k jednotlivým dětským hřištím bude probíhat v rámci jejich 
postupné obnovy (rekonstrukce). Jelikož se u výše uvedeného travnatého hřiště lavička 
nenachází, bude doplněna v průběhu jarních měsíců. 
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3. Diskuze, různé 
 
1/3/17/ŠT – informace k rozpočtu MK Štěpnice – uzávěrka pro podávání návrhů na další 
změnu rozpočtu je 14.04.2017, aktuální zůstatek rozpočtu je 1.150.700 Kč – informativní 
zpráva. 
 
2/3/17/ŠT – podněty SVJ Za Alejí 1015 – 1017: 
 

1. V parkové ploše mezi domy č.p. 1024 - 1026 a č.p. 1015 -1017 jednak pod tíhou mokrého 
sněhu a také díky větrným poryvům došlo k nalomení vršku borovice, která může nenadálým 
odlomením ohrozit osoby nacházející se v tomto prostoru. Proto jsme odbor ŽP požádali, aby 
zajistil odstranění této nalomené špičky borovice. 
Odpověď SMM: Předmětná borovice roste v ploše, kterou obyvatelé bytového domu využívají 
jako zahrádky (k tomuto využití není sjednán žádný právní vztah s městem). Nejedná se tedy 
o parkovou plochu a vzhledem k jejímu výše uvedenému využití není možný příjezd techniky 
ke stromu. Proto bude nutné, aby odstranění zlomeného vrcholu stromu provedl specialista 
(stromolezec), který se zabývá rizikovými ořezy a kácením.  Termín provedení bude záviset 
na časových možnostech tohoto pracovníka.  
 
2. U začátku spojovacího chodníku mezi ulicí Za Alejí a Zahradní přímo proti škole stojí hned 
vedle sloupu veřejného osvětlení statný smrk, jehož dlouhé větve brání průniku paprsků 
světelného zdroje tak, aby průchod tímto chodníkem byl v nočních hodinách plně bezpečný. 
Proto jsme odbor ŽP požádali o provedení ořezu dlouhých větví a tím zlepšení osvětlení 
tohoto chodníku.  
Odpověď SMM: Po ohledání situace bylo zjištěno, že na tomto smrku již ořezy byly 
provedené a nejnižší větve smrku jsou výš než svítidlo VO. Charakteristika vyzařování 
svítidla je směrem dolů a do stran, tím pádem vyšší větve nemohou bránit světlu. Při šetření 
bylo zjištěno, že na uvedeném místě stíní částečně větve břízy, které budou ořezány. 
 
3. K našemu domu přináleží sušák prádla, který je umístěný v parkové ploše přes chodník 
(proti domu č.p. 1014). V loňském roce se konečně podařilo zajistit prostřednictvím 
radikálního ořezu okrasných keřů k tomuto sušáku přístup. Jaké je ale naše překvapení, když 
jsme zjistili, že po celé délce jsou opět vysázeny okrasné keře, tudíž přístup k našemu 
sušáku bude opět nepřístupný. Důvodem tohoto počinu snad mělo být přání obyvatel domu 
č.p. 1014, aby údajně měli za oplocenou částí veřejné parkové plochy víc soukromí, ale to na 
úkor našeho volného přístupu k sušáku - zařízení patřící našemu domu. Díky tomu, že jsme 
jako vlastníci domu č.p. 1015 - 1017 kdysi iniciativně se postarali o propojení chodníku 
spojujícího ulici Za Alejí s ulicí Zahradní a přišli tak o své soukromí, budeme nyní novou 
výsadbou keřů trpět nemožností přístupu k sušáku prádla patřícího k našemu domu. Přáli 
bychom si, aby jednak přístup k našemu sušáku byl zachován, a hlavně, aby, i když se jedná 
o veřejné plochy, podobné práce a zásahy byly předem konzultovány-projednávány se 
zástupci obyvatel domů, kterým mají sloužit.  
Odpověď SMM: Radikální ořez živého plotu nebyl prováděn z důvodu přístupu k sušákům, 
ale z toho důvodu, že keře zasahovaly do chodníku a byly prorostlé náletovými dřevinami. 
Přístup k sušákům je zajištěn z obou bočních stran a vzhledem k výpadku několika suchých 
původních keřů dřišťálu bude zajištěn i přístup uprostřed keřové výsadby odstraněním zbytku 
starého keře. 
 
4. Dalším problémem, a poměrně dost vážným, je vzrostlý smrk stojící velmi blízko štítové zdi 
našeho domu (sousedícího s domem č.p. 1036). Po jeho dlouhých větvích, které se otírají 
o zeď domu a pomalu drolí fasádní omítku, stéká voda přímo na štítovou zeď a způsobuje tak 
namokání zdiva, prostupuje zdivem až do vnitřní omítky v bytech, čímž způsobuje vznik 
mokrých „map“ a následně vznik plísní. Protože se v tuto chvíli jedná konkrétně o byt 
mladých manželů s malými dětmi, je nutné určitým zásahem (buď ořez větví, případně krajní 
řešení pokácení stromu) do budoucna zamezit namokání obvodového zdiva štítové stěny. 
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Odpověď SMM: V případě zmiňovaného jehličnanu se jedná o krásný a zdravý exemplář 
jedle, která však byla vysazena příliš blízko bytového domu, takže vzhledem k její velikosti 
a neukončenému růstu je na stanovišti neperspektivní. V nejbližší době bude provedeno 
zakrácení dolních pater větví směřujících do fasády domu. Touto úpravou bude však problém 
řešen pouze částečně. Do budoucna je nutné spíše počítat s kácením tohoto stromu. 
Vzhledem k zákonným lhůtám pro vyřízení povolení ke kácení, není už v současné možné 
počítat s odstraněním stromu v tomto mimovegetačním období. Pokud budou obyvatelé 
domu požadovat pokácení jedle v následujícím období, bude záležitost řešena po 
01.11.2017.  
 
5. Poněkud nás mrzí, že podnět na řešení rekonstrukce-rozšíření komunikace Za Alejí včetně 
slíbeného vybudování dalších parkovacích míst u školy zůstal nevyslyšen.   
Provoz na této komunikaci v pracovní dny před osmou hodinou ranní a mezi 13. a 14. 
hodinou odpolední zůstal nezměněn. Auta, dovážející či odvážející školní dítka, se dál míjejí 
najížděním na chodníky nebo do zelených ploch. Ani betonové kvádry k jejich ochraně 
nepomohly.     
Odpověď SMM: Ul. Za Alejí (slepá část – příjezd k hlavnímu vstupu do ZŠ) je součástí 
projektu „Cyklotrasa Mojmír“, který se v současné době řeší. Je dokončována studie, 
následovat bude projekt pro stavební povolení. Současně bude řešena otázka financování 
projektu a dle získaných dotačních prostředků jeho postupná realizace. Projekt je koncipován 
tak, aby dotčená část ulice Za Alejí byla dopravně zklidněna s preferencí cyklistů a chodců. 
Příjezd do ulice by měl být umožněn pouze dopravní obsluze (místním obyvatelům). Svoz 
dětí do školy by měl být řešen mimo tento úsek ulice, kde není žádoucí zvýšený pohyb 
vozidel.  
 
3/3/17/ŠT – pasportizace chodníků a komunikací na sídlištích Štěpnice a Mojmír – MKŠT se 
seznámila s materiálem odboru SMM – informativní zpráva. 
Dotaz MK, zda se plánuje celková rekonstrukce další ulice na sídlišti Mojmír (obdobně jako 
část ulice Jana Žižky) – podnět SMM. 
 
4/3/17/ŠT – rekonstrukce hřiště č. 203 (u domu č.p. 1095 Štěpnice) – oprava pískoviště, vč. 
výměny písku, vyjmutí houpadla z pískoviště a umístění vedle, rekonstrukce laviček, doplnění 
dalšího herního prvku – odbor SMM požádal MKŠT o názor, zda stávající betonovou plochu 
zachovat a zrekonstruovat nebo ji odstranit a plochu zatravnit. 
Závěr: MK Štěpnice doporučuje odboru SMM plochu v rámci hřiště ponechat 
a zrekonstruovat ji – na vědomí SMM. 
 
5/3/17/ŠT – podněty p. Přibyla: 
 
1.  V místě nově zbudovaného chodníku (asi v polovině) mezi domy č.p. 1048 a 1044 je 
umístěna lavička, která je oblíbeným místem pro kuřácké přestávky děvčat z blízkého učiliště. 
Protože u této lavičky není odpadkový koš, je okolí této lavičky poseto nedopalky 
a krabičkami od cigaret. Vyřešilo by to snad umístění odpadkového koše, těžko asi pro tato 
děvčata zřídí učiliště ve svém objektu kuřárnu. 
Odpověď SMM:  K lavičce byl dne 10.03.2017 doplněn odpadkový koš, což ale samozřejmě 
nezaručí, že budou studentky nedopalky do něj vhazovat. 
 
2. Před domem č.p. 1044 končí komunikace pro provoz motorových vozidel a pokračuje 
chodníkem. Šoféři, kteří neumějí anebo nechtějí couvat, devastují při otáčení chodník 
a přilehlou zeleň. Snad by šlo nějakým vhodným způsobem zamezit vjezd do tohoto prostoru. 
Odpověď SMM: Není v silách správce místních komunikací a veřejné zeleně přebírat roli 
rodičů a vychovávat některé občany našeho města a vyřešit jejich bezohlednost, nekázeň 
a averzi vůči respektování zákonů a slušného chování. V minulosti bylo snahou města 
pojíždění chodníků a trávníků vozidly řešit tuto situaci různými zábranami, která dříve byla 
i u bytového domu č.p. 1044. V současné době je od těchto opatření upouštěno z několika 
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důvodů. Zábrany jsou terčem kritiky, že jsou nebezpečné pro řádné uživatele chodníků 
a stezek. Zábrany také omezují údržbu dotčených ploch. Mnohdy jsou ničeny, což vyvolává 
další zbytečné náklady a v konečném důsledku jsou mnohdy neúčinné, protože jimi nelze 
olemovat celý chodník či travnatou plochu a neukáznění řidiči si najdou cestu, a zábranu 
stejně objedou. Operativním řešením tedy není nekonečné osazování zábran, ale ukáznění 
řidičů důslednou kontrolou a případnou represí, aby se obecně zlepšilo respektování 
stanovených pravidel. Výhledově očekáváme částečné zlepšení chování některých řidičů po 
výstavbě nových legálních parkovacích míst na sídlišti, která se v současné době začíná 
připravovat.        
 
3.  Při schůzkách o revitalizaci bylo avizováno, že okolo některých stávajících komunikací 
budou vysazovány nízké živé ploty. Toto opatření považuji za velice prospěšné. Bydlím 
v ulici, kde jsou domy č.p. 1045 - 1050. Na předzahrádkách těchto domů velice rádi parkují 
především cizí vozidla a tyto předzahrádky devastují. A to nemluvím jen za naši ulici, ale 
podobná situace je i jinde. Zde by měla pomoci i městská policie. Domnívám se, že je to 
mimo jiné její náplň práce. 
Odpověď SMM viz bod 2. 
 
4. Také se domnívám, že by se někdo odpovědný měl zamyslet nad funkčností dopravního 
značení na našem sídlišti. Mám na mysli především značení hlavní a vedlejší silnice. Je 
veliký rozdíl mezi značením na našem sídlišti a sídlišti Mojmír. Rovněž by si měl někdo 
uvědomit, že dopravní značka Zákaz vjezdu všech vozidel bez dodatkové tabulky se vztahuje 
i na cyklisty. 
Odpověď SMM: Úprava dopravního značení umožňující vjezd cyklistů na některé komunikace 
ve městě, kde je zakázán vjezd motorových vozidel postupně probíhá. Bylo by vhodné 
v obdobných podnětech konkretizovat, o kterou značku či komunikaci jde, aby mohla být 
operativně zvážena případná úprava konkrétního dopravního značení.  
Co se týká dopravního značení upravujícího přednost v jízdě, tak to je pro sídliště Štěpnice 
specifické. Výjezdy od bytových domů napojené na páteřní komunikaci jsou křížením 
účelových komunikací s místní komunikací. V souladu se zákonem se tedy nejedná 
o křižovatku, kde by bylo nutné rozlišovat přednost v jízdě dopravním značením. Řidič 
vyjíždějící z účelové komunikace má povinnost dát přednost vozidlům, organizovanému 
útvaru chodců atd., kteří se pohybují po pozemní komunikaci, na kterou řidič vyjíždí. 
Vzhledem k časté neznalosti uvedeného předpisu i nejasnosti dopravní situace byla uvedená 
zákonná povinnost řidiče zvýrazněna na podnět Policie ČR příslušným dopravním značením, 
které řidiče na povinnost dát přednost v jízdě upozorňuje. Jestliže je opět míněna nějaká 
konkrétní nesrovnalost s konkrétní dopravní značkou, je vhodné podnět upřesnit (v tomto 
případě kontaktujte p. Pavlíčka tel.: 606351178, e-mail: dusan-pavlicek@mesto-uh.cz).  
 
6/3/17/ŠT – umístění poštovních schrán pro ukládání poštovního materiálu a pro vhoz 
dopisních obálek  - Česká pošta, s.p. požádala město z důvodu končící platnosti stávajících 
smluv o uzavření nových smluv ve stejném rozsahu a za stejných podmínek. 
Závěr: MK se seznámila s materiálem odboru SMM, k umístění poštovních schrán v lokalitě 
Štěpnice a Mojmír nemá komise žádné připomínky – na vědomí SMM. 
 
7/3/17/ŠT – revitalizace zeleně na sídlišti Štěpnice – I. etapa – předmětem projektu jsou 
sadové úpravy veřejné zeleně, které zahrnutí kácení 14 ks dřevin, pěstební opatření, výsadbu 
15 ks stromů a založení parkového trávníku na plochách poškozených při kácení, datum 
plánovaného ukončení projektu je 30.06.2017 – informativní zpráva. 
 
8/3/17/ŠT – čištění komunikací – dotaz, kdy bude zahájen úklid komunikací po zimě – 
podnět SMM. 
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Další výchozí jednání MK Štěpnice se uskuteční v pondělí 03.04.2017, sraz v 16:00 hod. 
u objektu NS ve Štěpnicích (před poštou). 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Martina Hadašová                                 Ověřila: Mgr. Marie Martykánová 
                                                                                                   předsedkyně MK Štěpnice  
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